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=================================================================== 

 
7/2014. 

 
 
 
 
 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Felvéve Úny Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

Munkaterv szerinti, nyílt üléséről 
 
 
 
 
Az ülés helye:   Községháza, Polgármesteri Iroda 
  Úny, Kossuth L. u. 2. 
 
Az ülés időpontja: 2014. július 26. 17 óra 
 
Meghívottak:  Mellékelt jelenléti ív szerint (1. melléklet) 
 
Az ülésen megjelent önkormányzati képviselők: 

  Pósfai József   polgármester 
  Hajdárné Molnár Elvira alpolgármester 
  Borossné Bakon Erika  képviselő 
  Podhorszki Attila   képviselő 
 
Az ülésen megjelent meghívottak: 

  Kovács Gyuláné   jegyző  
  Bednanits Józsefné  intézményvezető 
  Galyasné Kovács Erzsébet tagóvodavezető 
     
 
Az ülést vezette: Pósfai József polgármester 
 
Pósfai József polgármester: Köszöntötte a megjelenteket, majd megnyitotta az ülést és 
megállapította, hogy az ülés határozatképes, az 5 megválasztott képviselő közül 4 fő jelen van. Az 
ülés napirendjét a Meghívó (2. melléklet) szerint javasolta elfogadni.  
 
A Képviselő-testület jelenlévő 4 tagja a napirend elfogadásáról egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
44/2014. (VI. 26.) ÚKÖKt. határozata 

A napirend elfogadásáról 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete az ülés napirendjét az alábbiak 
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szerint fogadja el: 
1.) Az Únyi Tagóvoda-vezető beszámolója a 2013-2014. tanév munkájáról, 
eredményeiről 

Előadó: Galyasné Kovács Erzsébet tagóvodavezető  
 2.) A Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat Únyi Telephelyén, 2013. 
 évben végzett szakmai munka értékelése 

Előadó: Bednanits Józsefné telephely-vezető  
3.) „Kistelepülési minimum 2013” vitaanyag véleményezése 
Előadó: Pósfai József polgármester 
4.)  Egyebek 

 
 
 
 

 
NAPIREND ELŐTTI FELADATOK 

 

Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, valamint beszámoló a két 
ülés közötti fontosabb eseményekről, átruházott hatáskörben hozott döntésekről 

 
Előterjesztő: Pósfai József polgármester 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv 3. melléklete.) 
 
Kérdés, hozzászólás, javaslat nem hangzott el, a polgármester szavazást rendelt el a jegyzőkönyv 3. 
mellékletét képező előterjesztés tárgyában. A Képviselő-testület jelenlévő 4 tagja egyhangúlag, 4 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 
Úny Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

45/2014. (VI. 26.) ÚKÖKt. határozata 

A két ülés közötti eseményekről  

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés közötti fontosabb 
eseményekről, átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló beszámolót a 
jegyzőkönyv 3. melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 

Határidő:  azonnal 
Felelős:  a polgármester 
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N A P I R E N D  
 
 

1.) Napirend tárgyalása 
 
Az Únyi Tagóvoda-vezető beszámolója a 2013-2014. tanév munkájáról, eredményeiről 
 

Előadó: Galyasné Kovács Erzsébet tagóvodavezető 
 
(Beszámoló a jegyzőkönyv 4. melléklete.) 
 
Pósfai József polgármester: A beszámolót írásban megkapták képviselő társai. Kérdezi a 
Tagóvodavezető Asszonyt kíván-e szóbeli kiegészítést tenni? 
 
Galyasné Kovács Erzsébet intézményvezető: A Beszámolóban nem szerepel a beiratott gyerekek 
száma. A szomszéd településről sikerült idecsábítani gyereket, így a létszám nem csökken. Azóta 
mind a két óvodapedagógus sikeresen megvédte a diplomáját, így két német nemzetiségi 
óvodapedagógusa van az óvodának, és egy vezetői szakosítói diplomás.  
Szülőkkel a kapcsolatápolás állandó és jó. Folyamatosan kéri, hogy hírdessék az óvoda jó hírét. 
 
Borossné Bakon Erika képviselő: Alaposan kidolgozott a beszámoló. Kérdezi Tinnyéről sikerült-e 
gyerekeket ide csábítani? Kevés a születés, ami létszámproblémát jelenthet a jövőben. Kérdezi, 
hogy a családi napközivel van-e kapcsolat? A most végzett óvonó marad-e? Mi lesz a német 
nyelvvel? 
 
Galyasné Kovács Erzsébet intézményvezető: A tinnyei ügyön továbbra is dolgozik, még nem 
hozott eredményt. Bemutat egy szórólapot, amin az óvodát reklámozza. A létszám valóban 
probléma lehet. Próbált kapcsolatot teremteni a családi napközivel, de nem járt eredményre. Hívta 
Őket nyílt napra is, de nem jöttek. A friss diplomás kollegina marad, gyakornoki státuszban 
meghosszabbítják a szerződését. Kikérték a szülők véleményét, akik kérték a német nyelvű 
foglalkozások folytatását, aminek a továbbvitelét fel is vállalták az óvodapedagógusok. 
 
Pósfai József polgármester: A Beszámoló 6. oldalán található táblázathoz van két kérdése: 1. 
Biztos, hogy a régi épületrész állapota a nagyon jó? 2. Az infrastrukturális ellátottság miért csak 
megfelelő, amikor a faluban fellelhető összes közművet használják? 
 
Galyasné Kovács Erzsébet intézményvezető: Elnézést kér, az első kérdés jogos, az új épületrész 
állapota a nagyon jó, nem a régié. Az infrastrokturába Ő beleérti az oktatási nevelésit is. A 
félreérthetőség miatt legközelebb majd megbontja, külön értékeli a kettőt. 
 
Rövid megbeszélés után a polgármester megköszöni a beszámoló elkészítését és az intézmény 
elmúlt éves munkáját. Jó erőt, egészséget kíván a folytatáshoz! 
Majd szavazást rendelt el az alábbi határozati javaslat elfogadásáról: Úny Község Önkormányzata 
Képviselő-testülete, Csolnok és Környéke Körzeti Egységes Óvoda-Bölcsőde Únyi Tagóvodája 
vezetőjének a 2013-2014. tanév munkájáról, eredményeiről szóló beszámolóját, a jegyzőkönyv 4. 
melléklete szerinti tartalommal elfogadja. Határidő: azonnal; Felelős: a polgármester 
 
A Képviselő-testület jelenlévő 4 tagja egyhangúlag (4 igen szavazattal), ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta: 

 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
46/2014. (VI. 27.) ÚKÖKt. határozata 
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A Csolnok és környéke Közoktatási Intézményfenntartó Társulás Únyi 
Tagóvodája vezetőjének a 2013-2014. tanév munkájáról, eredményeiről 

szóló beszámolója elfogadásáról 
 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete, Csolnok és Környéke 
Körzeti Egységes Óvoda-Bölcsőde Únyi Tagóvodája vezetőjének a 2013-
2014. tanév munkájáról, eredményeiről szóló beszámolóját, a jegyzőkönyv 4. 
melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 

Határidő:  azonnal 
Felelős:  a polgármester 

 
Galyasné Kovács Erzsébet tagóvodavezető elhagyta az üléstermet.  
 
 
 

2.) Napirend tárgyalása 
 

A Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat Únyi Telephelyén, 2013. évben 
végzett szakmai munka értékelése 

 
Előadó: Bednanits Józsefné telephely-vezető  
 
(Beszámoló a jegyzőkönyv 5. melléklete.) 
 
Pósfai József polgármester: Kérdezi az Intézményvezető Hölgyet kíván-e szóbeli kiegészítést 
tenni? 
 
Bednanits Józsefné intézményvezető: Kiegészítést nem kíván tenni, amennyiben van kérdés, 
szívesen válaszol. 
 
Borossné Bakon Erika képviselő: Milyen segítséget jelentenek a pályázat keretében alkalmazott 
személyek? Van-e esetleg olyan gondja, problémája az intézményben amiben az önkormányzat 
tudna segíteni? 
 
Bednanits Józsefné intézményvezető: Rehabilitációs program keretében kaptak két főt 
alkalmazásra a Kistérségi Szociális Alapellátó Szolgálattól, mivel a központi intézmény pályázott. 
Napi négy óra a munkaidejük. Mindenképpen előny jelent az alkalmazásuk. Neki konkrétan több 
idő jut a papírmunkára, ami nagy előny, mert nem kell hazavinni az ilyen jellegű munkát.  
Úgy gondolja, hogy nincs szükségük külön segítségre az önkormányzattól. Elmondja, hogy a 
közelmúltban volt egy átfogó ellenőrzés az intézményben, ahol az ellenőrzést végző személy szerint 
nem megfelelő a mozgáskorlátozott mosdó. A központi fűtés radiátorát kellene áthelyezni. 
Megjegyzi, nincs kerekes székes tagjuk (ellátottjuk). Az írásos ellenőrzési jegyzőkönyvet még nem 
kapta meg, ha megkapja, a hiányosságok pótlásához esetleg kér segítséget. 
 
Pósfai József polgármester: A mozgáskorlátozott mosdó alaprajza, szerinte szabványméretű. 
Építésügyi hatóság ellenőrizte, amikor megalakult az alapellátó társulás. Legegyszerűbb megoldás 
lapradiátor beépítése lehet, megfelelő szakember felkérésével.  
 
Megköszöni a beszámoló elkészítését és az intézmény elmúlt éves munkáját. Jó erőt, egészséget 
kíván a folytatáshoz! 
A polgármester szavazást rendelt el az alábbi határozati javaslat elfogadásáról: Úny Község 
Önkormányzata Képviselő-testülete, a Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat Únyi 
Telephelye vezetőjének beszámolóját az intézmény 2013. évi munkájáról, a jegyzőkönyv 5. 
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melléklete szerinti tartalommal elfogadja. Határidő: azonnal; Felelős: a polgármester 
 
A Képviselő-testület jelenlévő 4 tagja egyhangúlag (4 igen szavazattal), ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta: 

 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
47/2014. (VI. 27.) ÚKÖKt. határozata 

A Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat Únyi Telephelye 
beszámolójának elfogadásáról 

 
 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete, a Dorog és Térsége 
Szociális Alapellátó Szolgálat Únyi Telephelye vezetőjének beszámolóját az 
intézmény 2013. évi munkájáról, a jegyzőkönyv 5. melléklete szerinti 
tartalommal elfogadja. 
 

Határidő:  azonnal 
Felelős:  a polgármester 

 
 
 

3.) Napirend tárgyalása 
 

„Kistelepülési minimum 2013” vitaanyag véleményezése 
 
Előadó: Pósfai József polgármester 

 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv 6. melléklete.) 
 
Pósfai József polgármester: Annak ismeretében, hogy a Magyar Faluszövetség ma összegezte az 
anyaggal kapcsolatos észrevételeket, úgy gondolja, hogy okafogyott az anyag mai tárgyalása, 
viszont rendkívüli ülés összehívását nem tartotta indokoltnak ez ügyben. Amit az előterjesztésben 
leírt, azt a Faluszövetség elnökének is megküldte.  
A Testület természetesen tehet észrevételeket még, amit esetlegesen továbbít, vagy támogatólag 
tudomásul veszi az előterjesztett észrevételeket. 
 
Borossné Bakon Erika képviselő: A polgármester szolgáltató egységekkel kapcsolatos észrevétele 
nem teljesen egyértelmű számára. 
 
Pósfai József polgármester: Úgy gondolja, hogy egy bizonyos lakosságszám alatt (100 fő?) 
helyben működő szolgáltató egységek piacgazdaságban nem tudnak megélni, mert kicsi a kereslet, 
vagy ha magas árakkal dolgoznak, akkor meg nem lesznek, akik igénybe veszik. Ezért, ha 
kistelepülési minimumként megfogalmazódik, hogy minden településen (lakosságszámtól 
függetlenül) legyen óvoda, iskola, templom, posta, bolt, kocsma, dohánybolt stb., úgy gondolja arra 
csak akkor lesz lehetőség, ha valaki a működtetést megfinanszírozza. Erre legnagyobb eséllyel az 
önkormányzatokat jelölhetik ki. Szerinte az állam nem fogja ezeket finanszírozni. 
 
Rövid megbeszélés után a lelenlévő képviselők a polgármester Magyar Faluszövetséghez eljuttatott 
észrevételeit támogatólag tudomásul vették. 

 
 
 

4.) Napirend tárgyalása 
 

Egyebek 
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Előadó: Pósfai József polgármester 
 

a) Óvoda nyílászárók cseréjének ütemezése 
 

Pósfai József polgármester: Az Óvodavezető beszámolójában is szóba került az óvoda öreg épület 
nyílászárói kicserélésének szükségessége.  
Az adósságkonszolidációban nem részesült települési önkormányzatok fejlesztési támogatásában 
1,8 millió Ft került betervezésre erre a célra. Ésszerűnek tartaná az őszi fűtési szezon előtt kicserélni 
a nyílászárókat. Úgy gondolja, hogy az óvodai nyári szünet lenne a feladat megoldására a 
legalkalmasabb. Az idő rövidségére való tekintettel felhatalmazást kér árajánlatok bekérésére és a 
munkálatok megrendelésére. 
 
Rövid megbeszélést követően a polgármester szavazást rendelt el a következő határozati javaslat 
elfogadásáról: Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete megbízza a polgármestert az óvoda 
öreg épülete nyílászárói cseréjének az óvodai nyári szünetben történő bonyolításával. A munkálatok 
költségét az adósságkonszolidációban nem részesült települési önkormányzatok fejlesztési 
támogatásában megnevezett 1,8 millió Ft-ban maximalizálja. 
A kivitelezés költségeire Úny Község Önkormányzata a 2014. évi költségvetésről szóló 1/2014. (II. 
03.) önkormányzati rendeletének az általános tartaléka nyújt fedezetet. 
Határidő: 2014. augusztus 20.; Felelős: polgármester 
 
A Képviselő-testület jelenlévő 4 tagja egyhangúlag (4 igen szavazattal), ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta: 

 
Úny Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

48/2014. (VI. 27.) ÚKÖKt. határozata 

A helyi óvoda öreg épülete nyílászáró-cseréjéről 
 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete megbízza a polgármestert a 
helyi óvoda öreg épülete nyílászárói cseréjének az óvodai nyári szünetben 
történő bonyolításával. A munkálatok költségét az adósságkonszolidációban 
nem részesült települési önkormányzatok fejlesztési támogatásában 
megnevezett 1,8 millió Ft-ban maximalizálja. 
A kivitelezés költségeire Úny Község Önkormányzata a 2014. évi 
költségvetésről szóló 1/2014. (II. 03.) önkormányzati rendeletének az 
általános tartaléka nyújt fedezetet. 
 

Határidő:  2014. augusztus 20. 
Felelős:   polgármester            

 
 

b) Művelődési ház udvarának bekamerázása 
 
Pósfai József polgármester: A BM-es (a közbiztonság növelését szolgáló önkormányzati 
fejlesztések támogatásáról szóló 28/2014. (IV. 1.) BM rendelet kamerapályázat eredménytelen volt. 
Az előző testületi ülésen kamerák önerős felszerelése elnapolásra került azzal, hogy majd a pályázat 
eredményének az ismeretében térnek vissza rá. 
Több szóbeli kifogás érkezett be hozzá a művelődési ház udvar nem rendeltetésszerű használata 
okán. A lakosság részéről kifogásolják, hogy gyerekek kerékpáros rodeopályának használják, 
kitapossák a frissen telepített ágyásokat, kutyát visznek oda sétáltatni stb. Úgy gondolja, hogy nem 
lehet megoldás tiltó táblák kihelyezése. Ismételten javasolja erre a célra kamerarendszer (3 db 
kamera) kiépítését nettó 100 ezer Ft-os ráfordítással. 
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Hajdárné Molnár Elvira alpolgármester:  A kamerarendszer kiépítését támogatja. Tiltó táblák 
kihelyezését nem javasolja, inkább figyelemfelhívó táblákat a rendeltetésszerű használatra. 
 
Több hozzászólás, javaslat nem hangzott el, a polgármester szavazást rendelt el a következő 
előterjesztés elfogadásáról: Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete megbízza a 
polgármestert a művelődési ház udvarán kamerarendszer kiépíttetésével.  
A munkálatok költségét nettó 100 ezer Ft-ban maximalizálja. 
A kivitelezés költségeire Úny Község Önkormányzata a 2014. évi költségvetésről szóló 1/2014. (II. 
03.) önkormányzati rendeletének az általános tartaléka nyújt fedezetet. 
Határidő: 2014. augusztus 31.; Felelős: polgármester 
 
A Képviselő-testület jelenlévő 4 tagja egyhangúlag (4 igen szavazattal), ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta: 
 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
49/2014. (VI. 27.) ÚKÖKt. határozata 

A Művelődési ház udvarának bekamerázásáról 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete megbízza a polgármestert a 
művelődési ház udvarán kamerarendszer kiépíttetésével.  
A munkálatok költségét nettó 100 ezer Ft-ban maximalizálja. 
A kivitelezés költségeire Úny Község Önkormányzata a 2014. évi költségvetésről 
szóló 1/2014. (II. 03.) önkormányzati rendeletének az általános tartaléka nyújt 
fedezetet. 
 

Határidő: 2014. augusztus 31. 
Felelős: polgármester 

 
 

c) Művelődési ház használata 
 

Pósfai József polgármester: Elmondja, hogy a belső berendezésre igényelt EMMI támogatást (a 
könyvtári és a közművelődési érdekeltségnövelő támogatás, valamint a muzeális intézmények 
szakmai támogatásának 2014. évi szabályairól szóló 9/2014. (II. 3.) EMMI rendelet) nem kapta 
meg az önkormányzat.  
- A belső berendezés beszerzése folyamatban van, amire fedezetet az adósságkonszolidációban nem 
részesült települési önkormányzatok fejlesztési támogatásából erre a célra tervezett 1,8 millió Ft 
nyújt fedezetet. Számításai szerint eddig 1,4 millió Ft került, illetve kerül felhasználásra (székek, 
asztalok, kert, függöny). A székek már megérkeztek, 100 db-ot vásároltak ~500 ezer Ft a teljes 
áruk. A szállítók ígéretei szerint minden megérkezik legkésőbb 2014. július 10-ig. Felhatalmazást 
kér a még rendelkezésre álló ~400 ezer Ft bútor-beszerzésre való felhasználására.  
- A felújított művelődési ház öltözőjének vásározóknak történő bérbeadását nem tartja szerencsés 
megoldásnak, mert szerinte kicsi arra a célra. Javaslata a községben a felújítás alatt is rendszeresen 
árusító vállalkozót beengedni, a többit nem. Az udvaron viszont engedjék, hogy árusítson aki akar, 
amíg megfelelő rendet tart fent.  
- A zumbások is szeretnének visszaköltözni. A felújítás megkezdése előtt ingyen használták a 
termet. Javasolja az ingyenes használatot az idei évre meghosszabbítani, és a bérleti díjak 
decemberi felülvizsgálatakor újratárgyalni. 
- A művelődési házzal kapcsolatos Közművelődési megállapodás 2014. december 31-én lejár. A 
munkaterület átadástól a megállapodás szerinti tevékenység szünetel. Kérdés ezzel kapcsolatosan a 
hogyan tovább? Javaslata, hogy valamilyen szinten engedjék a működést. 
 
Hajdárné Molnár Elvira alpolgármester: A bútor-beszerzést javasolja elnapolni, az arra tervezett 
összeget pedig egy, a búcsú napjára tervezett „avató” ünnepségre költeni. 
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Pósfai József polgármester: Úgy érzi, hogy ez egy kampány ízű rendezvény lenne. Most amikor 
még azt sem tudja, hogy indul-e az őszi önkormányzati választáson nem támogatja a javaslatot. 
 
Borossné Bakon Erika képviselő: Kampányolni Ő sem akar, viszont egy szolid avató ünnepség 
megrendezésében partner tud lenni. 
 
Kovács Gyuláné jegyző: Eddigi információi szerint nagy a valószínűsége, hogy az őszi 
önkormányzati választás az Únyi Búcsú napjára esik. 
 
Pósfai József polgármester: Ismételten javasolja a 400 ezer Ft-os bútor-beszerzés jóváhagyását. 
Az „avató ünnepség”-ről való végleges döntést pedig kéri a következő testületi ülésig (augusztus 
vége) elnapolni.  
 
A jelenlévő képviselők támogatták a polgármester javaslatait. 
 
 

d) Járda-felújítási igény az Úny, Kossuth Lajos utca 14. számú ingatlan előtt 
 
Pósfai József polgármester: Többször, többen szóban kifogásolták, hogy az Úny, Kossuth Lajos 
utca 14. számú ingatlan előtt szinte már balesetveszélyes a járdán közlekedni. Sajnos, amikor a 
közmunkások újra betonozták valószínű kevés cementet tettek a betonba, és a téli felfagyások 
következtében valóban nagyon hepe-hupás a felülete. Megközelítőleg egy éve már napirendre tűzte 
a problémát, de akkor az volt a Testület álláspontja, hogy egységesen kell kezelni a járdafelújítást. 
Felhatalmazást kér közmunka igénybevételével a felületi javítás megoldására, a Kossuth Lajos utca 
6. szám előtt kipróbált technológia alkalmazásával. Számításai szerint a megfelelő mennyiségű 
anyag is rendelkezésre áll. 
 
A jelen lévő képviselők tudomásul vették a balesetveszélyes járdaszakasz kijavításának a 
szükségességét.  
 
Az ülésen több kérdés, hozzászólás, javaslat nem hangzott el. A polgármester megköszönte a 
megjelenést, majd az ülést 18 óra 45 perckor bezárta.  
 

K.m.f. 
 
 

   
 Pósfai József  Kovács Gyuláné 
    Polgármester jegyző 
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1. melléklet: Jelenléti ív 
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2. melléklet: Meghívó 

 

 

Úny Község Polgármestere 

2528 Úny, Kossuth L. u. 2. 

Tel.: +36-33-508-800                                                                          Fax: +36-33-508-801                                     
E-mail: polgarmester@uny.hu 

 
Iktatószám: Ú-19-31/2014. 
 

 

  

Meghívó 
 

Ezúton értesítem, hogy Úny Község Képviselő-testülete  

Soron következő ülését 
 

2014. június 26-án (csütörtökön) 17 órakor  
tartja, amelyre ezennel tisztelettel meghívom! 

Az ülés helye:  Polgármesteri iroda 

 Úny, Kossuth Lajos u. 2. 
 
 

Napirendi javaslat: 

1.) Az Únyi Tagóvoda-vezető beszámolója a 2013-2014. tanév munkájáról, eredményeiről 
Előadó: Galyasné Kovács Erzsébet tagóvodavezető  

2.) A Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat Únyi Telephelyén, 2013. évben végzett szakmai 
munka értékelése 
Előadó: Bednanits Józsefné telephely-vezető  

3.) „Kistelepülési minimum 2013” vitaanyag véleményezése 
Előadó: Pósfai József polgármester 

4.)  Egyebek 

 
Megjelenésére feltétlenül számítok! 

 

Úny, 2014. június 20. 

Tisztelettel:       

 

 

Pósfai József 
Polgármester 
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3. melléklet a 45/2014. (VI. 26.) ÚKÖKt. határozathoz: 

ÚNY KÖZSÉG POLGÁRMESTERÉTŐL              2528 ÚNY, KOSSUTH L. U. 2. 

 
Iktatószám: Ú-19-33/2014. 
 
 

E L Ő T E R J E S Z T É S 
 
 
Készült: Úny Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. június 26. napján tartandó 
ülésére. 
 

Tárgy:  Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés közötti fontosabb 
döntésekről, eseményekről és az átruházott hatáskörben hozott határozatokról. 
 
 

I.  Lejárt határidej ű határozatok: 
 

27/2014. (IV. 04.) ÚKÖKt. határozat: Tisztított szennyvíz Únyi patakba vezetéséről szóló 
hozzájárulásról a határozati kivonatot postáztuk. 
 

29/2014. (IV. 04.) ÚKÖKt. határozat: A Regionális Fejlesztési Finanszírozó Zrt-vel az únyi 
Művelődési ház külső felújításához az éven belüli lejáratú, támogatást megelőlegező hitelszerződés 
nem jött létre. 
  

30/2014. (IV. 04.) ÚKÖKt. határozat: A Művelődési ház vizesblokkjának a felújítása és a belső 
meszelés határidőre elkészült. 
 

33/2014. (IV. 25.) ÚKÖKt. határozata: Úny Község 2013. évi közbiztonsági helyzetéről szóló 
Rendőrségi beszámoló elfogadásáról a határozati kivonatot határidőre postáztuk. 
 
34/2014. (IV. 25.) ÚKÖKt. határozat: Az ellenőrzésekről szóló beszámoló elfogadásáról a 
határozati kivonatot határidőre postáztuk. 
 

35/2014. (IV. 25.) ÚKÖKt. határozat: Az únyi Művelődési ház külső felújításához az éven belüli 
lejáratú, támogatást megelőlegező OTP hitelt a tervezett időre megkaptuk. 
 

37/2014. (V. 30.) ÚKÖKt. határozat: Az Únyi Óvoda Alapító okiratát határidőre postáztuk a MÁK-
nak. 
 

38/2014. (V. 30.) ÚKÖKt. határozat: Az önállóan működő valamint az önállóan működő és 
gazdálkodó költségvetési szervek közötti munkamegosztás és felelősségvállalás rendjéről szóló 
Megállapodás az Óvodavezetővel határidőre aláírva és továbbítva a MÁK-nak. 
 

39/2014. (V. 30.) ÚKÖKt. határozat: Óvodavezető megbízásról az érintett értesítve. 
 

40/2014. (V. 30.) ÚKÖKt. határozat: A Térségi Gyermekjóléti Szolgálatnak a 2013. évi 
tevékenységéről szóló beszámolója elfogadásáról a határozati kivonatot határidőre postáztuk. 
 

41/2014. (V. 30.) ÚKÖKt. határozat: A Térségi Családsegítő Szolgálatnak a 2013. évi 
tevékenységéről szóló beszámolója elfogadásáról a határozati kivonatot határidőre postáztuk. 
 

43/2014. (V. 30.) ÚKÖKt. határozat: Települési oldal megrendelve a 24 ÓRA napilaptól 
szeptemberre. 
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II.  Két ülés közötti fontosabb események:  

2014. április 30. Úny: Az únyi Művelődési ház külső felújításának műszaki átadása. 

2014. V. 12-15. Norvégia, Hedmark megye: Szakmai út a MANORKA Program keretében a  

 Magyar Faluszövetség szervezésében. 
 

2014. V. 19. Úny: A Helyi Választási Bizottság delegált tagjának eskütétele. 
 

2014. V. 21. Csolnok: Óvodatársulás ülése a kiválások megszervezése okán. 
 

2014. V. 23. Dorog: Az éven belüli lejáratú, támogatást megelőlegező OTP hitel ügyintézése. 
 

2014. V. 27. Tatabánya: Az éven belüli lejáratú, támogatást megelőlegező OTP hitel 
szerződésének az aláírása. 
 

2014. V. 29. Úny: Rendkívüli testületi ülés. 
 

2014. VI. 12. Százhalombatta: A TÖOSZ éves küldöttgyűlése. 
 
2014. VI. 16. Úny: Állampolgári eskütétel. 
 
2014. VI. 24. Úny: Az únyi Művelődési ház külső felújítás műszaki átadása során feltárt 
hiányosságok kijavításának a vizsgálata. 
 

 
 
III. Átruházott hatáskörben hozott döntések: 
 

Polgármester határozatai:  

Önkormányzati segély:    5  fő részére  88.700 Ft. 

Kérem az előterjesztésem megvitatás utáni elfogadását! 

 
Úny, 2014. június 23. 

 

 

 

Pósfai József 
Polgármester 
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4. melléklet a 46/2014. (VI. 26.) ÚKÖKt. határozathoz: 

 
 

Csolnok és Környéke 
Körzeti  Egységes Óvoda Bölcsőde – 

Únyi Tagóvoda 
2528 ÚNY, Béke út 1. 
Tel:  06 33/ 489 – 003 

              
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Beszámoló az óvoda 2013/2014-es nevelési év munkájáról 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Készítette: Galyasné Kovács Erzsébet 
Tagóvoda vezető 

 
 

Úny, 2014. 
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A beszámoló tartalma: 

 

Bevezetés 

Helyzetelemzés  

Működés rendje  

Biztonság 

Tárgyi, személyi feltételek  

Pedagógiai munka értékelése  

Továbbképzés, iskola 

Jeles napok, ünnepek a 2013/2014-es nevelési tanévben 

Az intézmény kapcsolatai 

Összegzés 
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 „Ha hazánk az európai nemzetek sorába… 
minél sebesebben emelkedni kíván, 
az óvodák terjesztését, mint a népnevelés magasztos, 
és nálunk annyira korszerűnek ismert, 
s ajkon annyit pengetett eszméjének főtényezőjét, 
buzgón ajánlom nemzetem buzgó szeretetébe” 
(Pesti Hírlap)1 
 

Bevezetés 

A Pesti Hírlap 1843-ban megjelent cikkéből választottam a mottót, amely véleményem szerint még 
ma is helytálló. Az említett kiadvány, a korszak mondhatjuk legjelentősebb politikai lapja, mely 
Kossuth Lajos szerkesztésében indult meg 1841-ben. A pedagógiai témájú írások jelzik, hogy a 
kisdedóvást már a XIX. században is fontos ügynek tekintették. 
Elmúlt több mint 170 év, megváltozott a világ körülöttünk, gondoljunk csak a technikára, amelynek 
a fejlődését szinte nem is tudjuk nyomon követni, megváltoztak a kommunikációs eszközeink és 
szokásaink. De említhetném a gazdasági válságot, mely hatással lehet a csökkenő születések 
számára, ez pedig az oktatási rendszerre is hatással van. Jó példa erre a mi településünk is, hiszen a 
születések száma minimális.  
Az új köznevelési törvény változásokat hozott a települések, az intézmények és a családok életébe. 
Jelentős változás, hogy 2013. januártól az állam a fenntartója a köznevelési intézményeknek, de az 
óvodákat az önkormányzatokra bízta. Ezáltal több önkormányzat, így óvoda is nehéz helyzetbe 
került. Míg a nagyobb városokban a túljelentkezés, addig a kisebb falvakban a gyermekek hiánya 
okoz problémát. Nagy segítséget ad a 2011. évi köznevelési törvény azzal, hogy engedi a minimum 
nyolcfős csoportlétszámmal az óvodai működést. Ezen törvény nagy hatással van a köznevelésre, az 
intézmények működésére. Kiemelt célja a leszakadás megakadályozása és a tehetséggondozás s 
véleményem szerint az óvoda is jelentős feladatot kap. Célja a pedagógus életpálya modell 
bevezetésével megteremteni a köznevelési intézményekben folyó nevelő-oktató munka magas 
minőségének, egyúttal a pedagógus munka társadalmi jelentőségéhez méltó elismerésének 
biztosítékát. Az egyik legfontosabb és legtöbbet emlegetett változás az óvodákat tekintve, a 
kötelező óvodai ellátás. Az eredeti tervek szerint a 2014/2015-ös tanévtől, felmenő rendszerben 
került volna bevezetésre. Az Országgyűlés döntése alapján viszont csak 2015. szeptember 1-jétől 
lesz kötelező az óvoda a gyermek hároméves korától. A halasztás oka a szükséges infrastruktúra 
megteremtése. 
Mindezek a változások a mi óvodánkra is hatással vannak. Közvetlenül érintő probléma a kevés 
gyermeklétszám, mely az intézményünk költségvetését negatívan érinti. 
Véget ért a 2013/2014. nevelési év, egy mozgalmas, változásokkal teli évet tudhatunk magunk 
mögött. Ősszel Reiser Éva mellett én vártam a gyerekeket az óvodában. A szülési szabadság alatt 
megkezdtem a pedagógus szakképzést, mellyel az volt a célom, hogy a több éves otthonlét után, 
ennek a képzésnek a segítségével térjek vissza a munkába, úgy hogy a munkánkhoz 
nélkülözhetetlen jogszabályok és a jelenlegi óvodahelyzet ismeretével rendelkezem. A képzésen 
szerzett ismereteket és tapasztalatokat próbáltam a saját munkámban is érvényesíteni. 
Novemberben egyik óvodásunk szülei úgy döntöttek, hogy gyermeküket más óvodába járatják. Ez 
rajtam kívül senkit nem lepett meg a kollégák közül. Ekkor még nem is sejtettük, hogy nemsokára a 
kolléganő, Reiser Éva, is elbúcsúzik tőlünk, s egy számára utazásilag kedvezőbb óvodában folytatja 
munkáját. 2013. decemberében egyedül láttam el az óvodapedagógusi feladatokat. 2014. 
januárjában, gazdasági okok miatt váltunk meg Takács Andreától. Az ő munkakörét Kissné Kató 
Tünde látja el ezután. 2014. január 6.-tól Kovács Zsanett Zsófia tölti be az óvodapedagógus 

                                                 
1 N.G.: Honérdekű jegyzetek. 1. rész: A nevelés és tanítás. = Pesti Hírlap 1843. márc. 5. 227. sz. 
150. 
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munkakört mellettem. A közelmúltban bevezetett életpálya modellnek megfelelően az 
államvizsgáját követően, 2014. júliustól gyakornok fokozatban kerül alkalmazásra.  
A személyi változáson túl, változás volt az óvoda életében, hogy a fűtési időszakban csak a „régi” 
óvodarészt használtuk. Ezzel próbáltuk a fűtési számlát csökkenteni. 
A munkatársaimmal mindent megteszünk azért, hogy a csoportlétszám magasabb legyen, az 
óvodába megteremtsük azt a környezetet, amire az iskolás kort megelőző korosztálynak szüksége 
van.  
 
A 2013/2014. nevelési év nevelő-oktató munkáját „Az óvodai nevelés a művészetek eszközeivel” 
című helyi program alapján végeztük, nagy hangsúlyt fektetve a hagyományoknak és a 
mindennapos mesének. 
 
Helyzetelemzés 
 
2007. július 1-től intézményünk tagja a Csolnok és Környéke Közoktatási Intézményfenntartó 
Társulásnak. Ezen társulásból kiválva, 2014. július 1-től önálló óvodaként folytatjuk a 
működésünket. Úny Község Képviselő-testülete egyetértésével Reiser Éva távozása után bíztak 
meg a tagintézmény vezetésével, melynek legjobb tudásom szerint próbálok eleget tenni. 
Az óvoda működésének legnagyobb problémája, hogy kevés a gyermek. Sajnos, elmondhatjuk, 
hogy a megengedett minimum létszámmal működik.  
Ebben a nevelési évben nyílt nappal, személyes megkereséssel próbáltuk óvodánkat népszerűsíteni. 
Készítettünk egy ismertető lapot is, melyet az érdeklődőknek és azokra a helyekre szánjuk, ahol 
esélyünk van az óvodánk népszerűsítésre. Intézményünk is jelen van a szülők és Úny község 
lakossága körében népszerű közösségi portálon, a tartalom technikai okokból a nyár folyamán 
folyamatosan kerül megjelenítésre.  A következő évben ezt szeretnénk folytatni és bővíteni. 
A 2014. év elején rendelkezésemre álló adatok alapján a következő eredményre jutottam a 
gyermekek születésének számának tekintetében. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A diagrammon pirossal jeleztem azokat a gyerekeket, kiket a szülők más elvek szerint nevelnek, 
mint az Óvodai nevelés országos alapprogramja írja. Zölddel azokat a gyermekeket jelöltem, 
melyekre számíthat az óvodánk.  
 
Működés rendje 
 
A 2013/2014. nevelési évben egy osztatlan vegyes csoporttal működött óvodánk.  
Az óvoda minden hétköznap 7 órától várja a gyermekeket és 16 óráig tart nyitva. 
A nevelési év 2013. szeptember 2-án kezdődött és 2014. augusztus 29-ig tart.   
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A nyári szünet 2014. július 21-től augusztus 24-ig tart. A szünet időpontjáról a szülőket időben 
értesítettük. A nyári tisztasági szünetre tervezzük a régi épületrész nyílászáró cseréjét. A bejárati 
ajtó cseréje a költségvetésben is megjelent. Az ablakok cseréje a Polgármesteri Hivatal tervei között 
szerepel. Bízva Úny Község Képviselő-testületének támogatásában, remélhetőleg a nyár folyamán 
megvalósul, s ezzel reményeink szerint az épületrész fűtése is hatékonyabbá válik. 
A nyári időszakban azok a gyerekek, akiknek iskolás testvére van, vagy a szülei otthon vannak, nem 
látogatják intézményünket, de a lehetőséget mindenki megkapja. A nyári hónapokban nincsenek 
tervezett foglalkozások, ezeken a napokon a gyerekekkel, ha lehet még több időt fordítunk a szabad 
játékra, szabad tevékenységre, de a mese ilyenkor is fontos szerepet kap. 
A nevelési év zavartalan működése érdekében a szabadságok a nyár folyamán kerülnek kiadásra. A 
helyettesítéseket egymás között oldjuk meg, ez alól – a két államvizsgák szoros közelsége miatt - 
egy nap nevelés nélküli munkanappal tudtuk megoldani.  
 
Biztonság 
 
A nevelési év folyamán folyamatosan ellenőrizzük az óvoda rendjét, a balesetmentes környezetet és 
a tűzvédelmi előírásokat. A balesetmentes környezet megőrzésében és biztosításában a 
Polgármesteri Hivatal is segítségünkre van. Ebben az évben felújításra került a patak menti kerítés, 
így már nem veszélyes a gyerekekre nézve és nem tudnak bejutni az állatok. Szintén ebben az 
évben került a kombinált vár híd részének és a libikóka felújítására. Így a gyermekek már 
biztonságosan használhatják. Az előző évben pályázati úton szerzett homokozóba immár homok is 
van. A gyerekek kedvenc elfoglaltsága az udvaron.  
Tervezzük a kinti játékok festését, hogy minél hosszabb ideig szerezzenek örömöt óvodásaink 
számára. 
Sajnálatos módon ebben a tanévben egy véletlen balestre is sor került. C. Erik csúszott le egyik kinti 
tornaszerről, melyen már sokadszor játszott. Sajnos az esése olyan szerencsétlen módon történt, 
hogy eltörött a kulcscsontja. Azóta meggyógyult, jól van és aktív tagja a csoportnak. 
 
Tárgyi és személyi feltételek 
 
Eszközök: az óvoda játékkészlete hiányos, a meglévő játékok nagy része cserére szorul. A hiányzó 
eszközöket, játékokat a lehetőségeinkhez képest folyamatosan pótoljuk. Az óvodában helyet kapó 
könyvkiadók 10%-os jutalékából idén a játékokat szeretnénk megújítani, s a fejlesztésekben a 
szülők támogatására is számíthattunk. 
A TÁMOP – 3.1.11-12/2 „A jövő óvodája, az óvoda jövője!” pályázat tette lehetővé, hogy az előző 
nyáron az egyik hintaállvány alá "GU" típusú esésvédő gumilapok kerültek, valamint gazdagabbak 
lettünk egy babaházzal, és egy asztallal két paddal ezen kívül kaptunk új homokozót is, amely a 
Polgármesteri Hivatalnak köszönhetően immár tele van homokkal a gyerekek legnagyobb örömére. 
Továbbra is feladatunknak tekintjük az óvoda szépítését, a meglévő berendezési tárgyak, eszközök, 
játékok állagának megőrzését, bővítését valamint annak biztosítását, hogy a tárgyi környezet eleget 
tegyen az előírásoknak, biztonságos és balesetmenetes környezetet biztosítson az óvodánkba járó 
gyerekek számára. 
 
Értékelés2 Nagyon jó Jó Megfelelő Nem megfelelő 
Az épület állapota régi épületrész X    
Az épület állapota új épületrész   X  
Az udvar állapota X    
Csoportszobák bútorzata    X 
Öltözők bútorzata  X   
Tornaszoba  X   
Iroda  X   

                                                 
2 Az intézmény dolgozóinak véleménye alapján 
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Az óvoda felszerelés és eszközkészlete   X  
Infrastrukturális ellátottság   X  
Számítógépes ellátottság  X   
 
Személyi feltételek:  
Az Únyi tagóvoda dolgozóinak száma 3 fő. 
A jelenlegi nevelési programunknak megfelelően  
1 fő – Galyasné Kovács Erzsébet - német nemzetiségi óvodapedagógusi végzettséggel rendelkezik. 
1 fő – Kovács Zsanett Zsófia - ebben a hónapban szerzi meg német nemzetiségi óvodapedagógusi 
végzettségét, melyet két év gyakornoki munka követ. 
1 fő dajka – Kissné Kató Tünde – a konyhai és a takarítási feladatokat is ő végzi az önkormányzat 
alkalmazásában. 
Az udvar karbantartásában és az épület javítási munkálatainak elvégzésében az önkormányzat van 
segítségünkre. 
 

Adatok a 2013/2014-es nevelési évre vonatkozólag 

Beíratott gyermekek száma, akik megkezdték az óvodát 10 
Speciális foglalkoztatást igénylők száma 0 
Logopédia 1 
Egyéni fejlesztés 0 
Gyógytestnevelés 0 
Nemzeti etnikai kisebbséghez tartozó gyermekek száma 0 
Sajátos nevelési igényű gyermekek száma 0 
Nevelési Tanácsadóba illetve Tanulási Képességeket Vizsgáló Bizottsághoz küldött 
gyermekek száma 

0 

Halmozottan hátrányos helyzetű gyermek száma 0 
Gyermekvédelmi kedvezményben részesülő gyermekek száma 0 
Étkezők száma 8 
Tankötelesek száma 2 
Iskolába menő tanköteles gyermekek 2 
Tényleges alkalmazottak száma 3 
Óvónők száma 2013. december 31-ig 2 
Óvónők száma 2014. január 6-tól 1 
Dajkák száma 2013. december 31-ig 1 
Dajkák száma 2014. január 6-tól 2 
Óvodatitkár száma 0 
Pedagógus asszisztens 0 
 
Gyerekek életkor szerinti megoszlása: 
3 éves – 2 fő 
4 éves – 2 fő 
5 éves – 3 fő 
6 éves – 2 fő 
 
Pedagógus munka értékelése 
 
Az elmúlt nyár folyamán a szülési szabadságom alatt összegyűlt szabadságomat töltöttem, így az új 
nevelési év megtervezésében, előkészítésében kis mértékben vehettem részt. A 2013/2014-es 
nevelési évet, a személyi változásokat is figyelembe véve zökkenőmentesen indítottuk.  
Évközben a dolgozók cseréje nem okozott problémát. Mindegyikünk gyorsan beilleszkedett és 
igyekeztünk maximálisan alkalmazkodni az elvárásokhoz, a munkaköri feladatokhoz és a 
gyermekek is gyorsan elfogadtak minket.  



 20 

2013. decemberében egyedül vezettem a csoportot és az Únyi tagóvodát. Ebben az időben 
alkalmam nyílt olyan tapasztalatok szerzésére, melyet igyekszem kamatoztatni. 
Nevelőmunkánk eredményességét, hatékonyságát nagyban segíti az intézményben kialakult 
családias légkör, mely egyaránt érvényesül a gyermekek és a dolgozók tekintetében, amit 
programunkban is célul tűztünk ki. A kevés csoportlétszám is hozzájárul ehhez a családias 
légkörhöz, s ezt próbáljuk a javunkra fordítani, kihangsúlyozva ennek előnyeit. Reméljük, hogy 
meg lesz az eredménye. Ennek a hatását a szülők is érzékelik és értékelik. Ebből adódik, hogy az új 
óvodások hamar megszokják az új környezetet és szívesen látogatják óvodánkat, gyakori, hogy haza 
sem szeretnének menni.  
Az óvoda dolgozói mindent megtesznek azért, hogy az óvoda, a csoportszoba az évszaknak 
megfelelő, adott ünnephez, jeles naphoz illő dekorálásban részesüljön. Gyakori hogy saját 
eszközeinket, otthonról hozott anyagokat használjuk, s szemléltető eszközök, díszek otthon 
kerülnek elkészítésre. 
Az ÉDV Zrt. „Víz és energia” című rajzpályázatára a csoportból három óvodás egy közös munkával 
készült. A munkáról a mai napig nem érkezett visszajelzés. 
Ebben az évben az én feladatom a nemzetiségi nevelés. Véleményem szerint a gyerekek ezen a 
téren nem szereztek sok tapasztalatot, minimális ismeretekkel sem rendelkeztek. Mindezekből 
indulva szép eredménynek tekintem, hogy a gyerekek több dalt és mondókát is megismertek és 
elsajátítottak. A szabad játék során, spontán módon német dalokat énekeltek, s a szülőktől hasonló 
visszajelzéseket kaptam. Szülők kérésére ezután is jelen lesz a német nyelv az óvodánkban. 
Szeretném megemlíteni, hogy az évzáró ünnepségünk után, a szülők szinte kivétel nélkül 
megköszönték a munkánkat és volt egy apuka, aki külön megköszönte, hogy a kisfiát megtanítottuk 
ilyen szépen verset mondani, szerepelni. Azt gondolom, hogy ez az igazi dicséret egy pedagógus 
számára. 
 
Az óvoda helyi programjának a címe: “Óvodai nevelés a művészetek eszközeivel”  
Az óvoda alapelvei:  

• A szeretetteljes családias légkör megteremtése  
• A gyermekek személyiségének tisztelete, elfogadása, szeretete 
• Egészséges életmódra nevelés  
• Érzelmi nevelés 
• Szocializáció biztosítása  
• A játék tartalmi továbbfejlesztése  
• Az értelmi fejlesztés  
• A nemzetiségi nevelés, hagyományápolás  
• Munkajellegű tevékenységek  

 
Vezetőként arra törekszem, hogy az intézményünk szakszerűen és törvényesen működjön. Célom 
olyan közösség kialakítása, ahol lehetőség van az együttműködésre, egymás segítésére a hatékony 
munka érdekében. 
  
Továbbképzés, iskola 
 
Jelenleg mindkét óvodapedagógus az államvizsga előtt áll. Kovács Zsanett Zsófia német 
nemzetiségi óvodapedagógus államvizsgájára készül Esztergomban a Pázmány Péter Katolikus 
Egyetem Vitéz János Tanárképző Központjában. Én, Galyasné Kovács Erzsébet szintén a Pázmány 
Péter Katolikus Egyetem Bölcsészet- és Társadalomtudományi Kar Pedagógus szakképzésén tesz 
államvizsgát. 
 
Jeles napok, ünnepek a 2013/2014-es nevelési évben: 
 
Szeptember 19-20. Eger – továbbképzés Egerben /TÁMOP 3.1.11-12/2/ 
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Szeptember 23. – Mesés családi szabadtéri program 
Október 10. – Mesedélután a könyvtárban 
Október 28. GEODA Esztergom 
November 11. – Márton –nap 
December - Advent 
December 5. – Mikulás ünnepség Csolnokon /TÁMOP 3.1.11-12/2/  
December 20. – Családi karácsonyi délután 
Február 26. - Farsang és télűző ünnepség 
Március 3 – 7. – Magyar nyelv hete (Mese - hét) 
Április 18. – Húsvét az óvodában 
Május 5. – Anyák napi ünnepség 
Május 12. – Állatos előadás 
Június 6. – Ballagás, évzáró 
Június 11. – Gyermeknap ugrálóvár 
Június 20. – Lovi-ovi Dedivel 
Július 4. – Kirándulás  
Július 10. – Hold és csillagvizsgálás 
  
A hagyományápolás fontos szerepet kap az óvodai életben.  
Az ünnepségeken a magyar dalok és versek mellett a német nyelvű versek, énekek is helyet kaptak. 
 
Az intézmény kapcsolatai 
 
A család és az óvoda kapcsolata 
A gyerekek érdekeit szem előtt tartva a szülőkkel partneri viszonyt szeretnék kialakítani, mert 
együttműködve sokkal nagyobb eredményeket érhetünk el. Nem szabad elfelejtenünk, hogy a 
gyermekek nevelésének elsődleges színtere a család az óvoda csak kiegészítheti azt. 
Kapcsolattartás formái: 
Ebben az évben több alkalommal is tartottunk szülői értekezletet a rendkívüli események miatt. 
Minden alkalommal száz százalékos volt a szülői részvétel.  
A szülőkkel minden nap alkalom nyílik, hogy megbeszéljük az aktuális eseményeket, problémákat. 
Ezen kívül a fogadóórák is lehetőségeket adnak a szülőkkel való kapcsolatok ápolására.  
2014. április 14-én tartottunk nyílt napot, melyen az óvodások szülei mellett a leendő óvodások is 
betekintést kaphattak az óvoda életébe. 
A 2013/2014-es tanévben több családi napot is tartottunk. Ilyen nap volt például szeptemberben a 
Mesés családi nap, melyen közösen néztük meg a Csillagszemű juhász c. darabot, a Karácsonyi 
délutánunk, Farsang, és a nyárra több közös programot is tervezünk. A márciusi Mese – hét keretein 
belül két anyuka volt a vendégmesélőnk.  
 
Az iskola és az óvoda kapcsolata 
Az iskolával jó a kapcsolatunk. Az év során több alkalom is adódott a közös programokra: 
szeptemberben az elsősök is részt vettek a családi napunkon, a könyvtár mesedélutánján együtt 
hallgattuk a mesét, karácsonykor az iskolások Betlehemezéssel leptek meg minket, tavasszal pedig 
nyílt napon vettünk részt az iskolában, ballagási ünnepségünkre elfogadták a meghívásunkat.  
 
A tagóvoda kapcsolata 
Elmondhatom, hogy az intézményünk a Csolnok és Környéke Körzeti Egységes Óvoda Bölcsőde 
székhelyéül szolgáló Csolnoki óvodával jól együtt tud működni, az intézményvezető Szax Lászlónétól 
támogatást, tájékoztatást az aktuális változásokról és segítséget kapunk, így az együttműködés 
problémamentesen működik. 
 
Az óvoda- egészségügy-gyermekjóléti szolgálat-nevelési tanácsadó kapcsolata 
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Gyermek balesetek száma 1 
Védőnői vizsgálaton részt vett (fő) 9 
Orvosi vizsgálaton részt vett (fő) 9 
Fogászati előadáson részt vett (fő) 2 
Gyermekjóléti Szolgálattal kapcsolatba van (fő) 0 
Iskolaérettségi vizsgálaton részt vett (fő) 0 
Logopédiai foglalkozásokra jár (fő) 1 
Szakértői vizsgálaton részt vett (fő) 0 

 
A pedagógiai szakszolgálatok feladati között szerepel a logopédiai ellátás. A logopédiai fejlesztést 
fontosnak tartom, mert a helyes szóképzés, a beszéd ritmusa az alapot jelentik az írás, olvasás 
tanulásakor. Intézményünkben évek óta nincs logopédiai ellátás, mert kevés a gyereklétszám, s így 
már nem éri meg a logopédusoknak, hogy intézményünket látogassák. A változások a 
köznevelésben kedvezően hatottak ennek a feladatellátásnak a helyzetére, s nagy volt az öröm, 
mikor felhívtak a hozzánk tartozó pedagógiai szakszolgálattól, hogy lehetőség van a gyerekek 
logopédiai szűrésére és fejlesztésére, ezért a mi óvodánkba is tudnak jönni. A szűrés megtörtént, de 
a kilencfős csoportból csak egy kislánynak van szüksége ilyen irányú fejlesztésre, így a 
szakszolgálat nem tudja vállalni a gyermek fejlesztését. Így a kislányt az édesanyja minden héten 
átviszi a Sárisápi óvodába. Ezen a területen változásokat remélünk. 
 
A fenntartó és az óvoda kapcsolata 
Kapcsolatunkat a fenntartóval jól működik. A Polgármester Úrnak köszönettel tartozunk a 
támogatásáért és segítségnyújtásáért legyen szó fűnyírásról vagy egyéb problémáról, de a kerítés 
felújításért is köszönettel tartozunk neki. Célunk, hogy ezt a kapcsolatot továbbra is ápoljuk a 
hatékonyabb munkavégzés érdekében. 
Úny Község Képviselő-testületének támogatása segíti intézményünk működését. 
 
Összegzés 
 
A beszámolómat a Csolnok és Környéke Körzeti Egységes Óvoda Bölcsőde – Únyi Tagóvodásra 
vonatkozólag írtam, melyben én, mint óvodapedagógus, német nemzetiségi óvodapedagógus és 
tagóvoda vezető látok el faladatokat. Hosszú szünet után próbálok a saját és a mások elvárásainak 
megfelelően helyt állni, s ebben segítségemre van mindkét kolléganőm. Elmondhatom, hogy 
mindhárman közös célunknak tekintjük óvodánk hatékonyabb működését mint pedagógiailag, mint 
gazdaságilag. 
Köszönjük, hogy Önök is hozzájárultak döntéseikkel intézményünk fejlődéséhez és óvodásaink 
fejlesztéséhez. A valóságot megpróbáltam szavakba önteni, de az óvoda tárt kapukkal vár 
mindenkit, amennyiben idejük engedi, jöjjenek be hozzánk az óvodába. 
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5. melléklet a 47/2014. (VI. 26.) ÚKÖKt. határozathoz: 

 

Beszámoló a Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat Únyi telephelyének 2013-as évi 
munkájáról 

 

A Szociális alapellátó szolgálat Únyi telephelye a 2013-as évben a személyes gondoskodást nyújtó 
ellátásokon belül az idősek nappali ellátását, az étkeztetést, és a házi segítségnyújtást végezte. 
 

Idősek nappali ellátása:  
- személyi higiéné biztosítása, 
-  napi egyszeri meleg étel elfogyasztásának lehetősége a klubban,  
- tv nézés,  
- könyvtárhasználat,  
- felolvasás,  
- újságolvasás,  
- társasjátékokban való részvétel lehetősége.  
 

Egészségügyi ellátás biztosítása: 
- orvoshoz, illetve szakrendelésre való eljutás biztosítása,  
- gyógyszerbeszerzés,  
- gyógyszerfelíratás,  
- vérnyomásmérés. 
 

Heti egy alkalommal (hétfő délelőtt) kézimunka szakkör működik.  
A tavalyi év decemberében a szakkörön készült munkákból kiállítást rendeztünk. 
 

Az egész év folyamán megtartottuk és megünnepeltük klubtagjaink névnapját, születésnapját. 
Az iskolásokkal és óvodásokkal együtt készültünk a március 15-ei ünnepségre, húsvétra, 
október 23-ra, mikulásra és karácsonyra.  
Az idősek napja alkalmából a helyi iskolások és óvodások közreműködésével egy kis 
ünnepséget rendeztünk a klubban.  

 

Az Idősek Klubja heti öt napban,  
• hétfőtől csütörtökig reggel 7.30-16.00-ig  
• pénteken reggel 8-14.00-ig van nyitva 

 

Szociális étkeztetés:  
- helyben fogyasztással 
- elvitellel 
- kiszállítással vehető igénybe 

 
Az élelmet a Jász-Gazdi Kft. konyhájáról, Pilisjászfaluról szállítják az Idősek Klubjába. 
Az étkeztetést a hét 5 napjában (hétfőtől- péntekig) biztosítjuk. 
Az ebéd kiadása 11.30-tól 13.30-ig történik. 
 

Házi segítségnyújtás 
 
A házi segítségnyújtást első félévben 1 fő, a második félévtől 2 fő vette igénybe. 
Az ellátás a hét 5 napjában (hétfőtől péntekig) vehető igénybe. 
 
A térítési díjak megállapítása jövedelemtől függően történik az ellátottak számára. 
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6. melléklet: Előterjesztés a 3. napirendhez: 

 

Úny Község Polgármesterétől          2528 Úny, Kossuth Lajos u. 2. 
 

Ügyiratszám: Ú-19-32/2014. Napirend: Kistelepülési minimum  
 
 
 

ELŐTERJESZTÉS 

Úny Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
2014. június 26. napján tartandó ülésére 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 
 
A Magyar Faluszövetség 2014. május 28-án megtartott közgyűlésén határozat születet a 
„Kistelepülési minimum 2013” vitaanyag vitára bocsátásáról a Faluszövetség testületeinek a 
körében. Az észrevételeket a június 25-ig lehet megtenni. 
Mivel a határidő a testületi ülésünk előtt egy nappal letelt, a mellékelt észrevételeket (dőlt, kiemelt 
betűvel jelölve) juttattam el a magyar Faluszövetség Elnökének. 
 

Kérem a mellékelt iromány megvitatását, esetleges kiegészítését! 
 

Úny, 2014. június 20.  
 

Tisztelettel: 

 

 

Pósfai József 
Polgármester 

 

 
 

Kistelepülési Minimum 2013. (2014.) 
 

„Amit  egynek tesztek a legkisebbek közül, azt nekem teszitek” (Mt. 25,40) 
 

Az elmúlt 70 évben a kistelepülések (általánosságban) elnéptelenedtek. 1000 falu rohan a kihalás 
felé. 
A kisfalvak jelentősen alulfinanszírozottak, ezért a támogatásukat újra kell szervezni.  
Sajnos 2013-ban a falvak támogatása tovább romlott. 
Véleményünk szerint a többségében több száz éves történelmi múlttal rendelkező kistelepülések 
fenntartása nem pénz kérdése, hanem (inkább) politikai akarat (kérdése). 
 

Javasolunk megfogalmazni egy olyan minimális fejlesztési szintet, amelynek minden településen 
meg kellene valósulnia. 
 

- Az állam biztosítsa a központi költségvetésből a falvak működtetéséhez szükséges 
fedezetet, 
- az állam tegye lehetővé, hogy a kistelepülések, mint halmozottan hátrányos települések 
kedvező adókörnyezeteket alakíthassanak ki,  
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- további adókedvezményekben részesüljenek a helyben lakók és a helyi vállalkozások, 
azaz a kistelepülési munkavállalók és a munkaadók,  
(- Szerintem ezt pontosítani kellene, mert így túl általános, és ebből kifolyólag az illetékesek 
könnyen átsiklanak felette. A helyi vállalkozások esetében iparűzési adó tekintetében adhat 
kedvezményt az önkormányzat is. Kérdezem, hogy szívesen teszünk-e ilyen gesztust? Persze 
tudom, ez sok mindentől függhet, ezért sokkal összetettebb kérdés annál, hogy két sorban 
lerendezzük.) 
- az állam ne vegye el az önkormányzatoktól a hozzájuk befolyt adóbevételeket, 
- az állam pótolja a forráselvonás miatt keletkezett hiányt, ezáltal biztosítsa a 
működőképességüket,  
(- Tudtommal ez jelenleg valamilyen szinten működik. Számomra az a megalázó, hogy amit egy 
tollvonással elvettek, azért nekünk meg kell alázkodnunk, kérnünk kell és tűrnünk, hogy 
kevesebbet kapunk, mint ami szerintünk megilletne.) 
- az állam kedvező feltételekkel adja át a település közigazgatási területén lévő állami 
mezőgazdasági területeket (szántó, rét, erdő...) a helyi lakosságnak, vagy a helyben működő 
szervezeteknek használatra, 
- olyan pályázati lehetőségeket írjanak ki a fejlesztéseinkre, mely nem igényel önerőt,  
(- Tekintettel arra, hogy vannak ilyen pályázatok (ha minimális számban is), ez a pont is 
pontosításra szorul. Pl. ha kisfalvakról beszélünk, akkor elsősorban számukra legyen ilyen 
támogatás. Igen tudom, ebben az esetben viszont meg kellene határozni a kistelepülés fogalmát. 
Esetleg meg lehetne határozni célokat is, hogy mire pl. út-, járdaépítés és felújítás stb.) 
- a támogatás mértéke terjedjen ki a beruházások áfájára is, mert a (kistelepülési) 
önkormányzat(ok feladat-ellátása általában nem biztosít lehetőséget az) áfa-visszaigényl(ésére), 
- a pályázatok előfinanszírozottak legyenek, mert az (utófinanszírozás) a kistelepüléseknek 
(nehezen teljesíthető) kamatkiadást generál, (miközben a hitelképességüket a hitelintézetek 
megkérdőjelezik,) 
- a települési alap normatíva, mely jelenleg évi 3,2 millió Ft, szégyenletesen alacsony, ezt az 
összeget jelentősen emeljék meg legalább 30 millió Ft-ra,  
(- Pontosításra szorul, mert az „alap normatíva” jelenleg nem egységes és az elnevezése sem 
igazán szerencsés a 2014. évi költségvetési törvény ismeretében.) 
- a település alapvető intézményeinek – óvoda, iskola, falugondnok, hivatal – 
működtetéséhez biztosítsa az állam a teljes összeget, mert jelenleg csak részfinanszírozás történik,  
(- Pontosításra szorul, mert a kistelepüléseken jelenleg az iskolát teljes egészében finanszírozza az 
állam, falugondnoki szolgálat meg csak, ha jól tudom, 600 lakos alatt kap támogatást. Vita tárgya 
lehet, hogy kis településen /ahol csökkenteni akarják a polgármesterek illetményét/ kire van 
szükség, polgármesterre, vagy falugondnokra? Szerintem csak az egyikre és azt hívják 
polgármesternek, de fizessék is meg, a két állás finanszírozásának az összevonásával.)  
- az alapvető intézményeinkben keletkezett károk  (vis maior) helyreállítását 100%-ban 
támogassák  
(mert jelenleg ez csak 90%), (- Ezt kihagynám, mert vannak olyan információim, hogy van ahol 
még ennyit sem kaptak.) 
- ne korlátozzák a közösségek és elöljáróik önrendelkezési jogát (iskolák fenntartása, 
adókivetések, polgármesteri státusz…),  
(- Mindannyian tudjuk, hogy ez utópisztikus elvárás, így ha benne marad csak egy álomkép 
megfogalmazása.) 
- tegyék lehetővé a helyi termékek termelését és azok kedvező adótartalmú értékesítését, 
( - Szerintem a helyi termékek termelését nem igen korlátozza más, mint a termelési kedv, ezért én 
pontosítanék a megfogalmazáson, a termelését szót kihagynám.  
- a kisfalvakban maradók életpályamodelljét teremtsék meg,  
(- Kérdezem, hogy vágyunk mi ma erre? Én nem hiszem. Szerintem egy ilyennek a törvénybe 
foglalása sokkal több negatívumot rejteget, mint pozitívumot, ezért félek, hogy még jobban 
néptelenedni fognak falvaink.) 
- a kistelepüléseken való foglalkoztatást az állam kiemelten támogassa, 
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- a kistelepüléseken a legnagyobb foglalkoztatók az önkormányzatok, ezért a 
közfoglalkoztatás fontos megélhetése a falusiaknak,  
(- Könyörgöm, ne azért legyenek a legnagyobb foglalkoztatók, mert közfoglalkoztatnak! A 
közfoglalkoztatás egyik legnagyobb problematikája az általános közfoglalkoztatási kötelezettség. 
Nem tudom, hogy máshol hogy van, de nálunk a szóba jöhető 20-25 emberből minimum 5-öt a 
hátunk közepére sem kívánunk.) 
- a közfoglalkoztatotti csökkentett munkabért töröljék el, helyette is a minimálbért 
alkalmazzák, 
- a minimálbér minimum nettó 100.000 Ft legyen, mert a kistelepüléseken ez a 
bérminimum forma a leggyakoribb, 
- a központi költségvetés finanszírozza a község(i) polgármester(ek)nek a tisztességes 
megélhetéshez szükséges bért (illetményt), 
- egy település intézményi minimum rendszerébe bele kell, hogy tartozzon a helyi kisposta, a 
bölcsőde-óvoda és legalább az alsó tagozatos iskola megléte,  
(- Ne legyünk, igazságtalanok, mert a jelenlegi törvényi szabályozás szerint az óvoda és az alsó 
tagozat rendben van. Csak hát a kedves szülők, akik inkább más iskolába viszik a gyermeküket, 
veszélyeztetik a helyi intézmény működését, aminek feltétele a minimum 8 gyermek.) 
- létfontosságú, hogy helyben legyenek önkormányzatok és hivatalok vagy kihelyezett 
apparátusok,  
- a kisfalvak esetében fontos, hogy a szakigazgatási szervek, mint például a kormányhivatal, 
falugazdász helyben tartsanak ügyfélszolgálatot,  
(- A kormányhivatal esetében felénk ez nem elvárás, de ebben a kérdésben szolidáris vagyok.) 
- minden kistelepülésen létszükséglet a falugondnoki szolgálat fenntartása,  
(- Megint felvetődik, hogy definiálni kellene a kistelepülés fogalmát. Meg lehet, hogy 
szerencsésebb lenne ezt a pontot belefoglalni abba, ahol a falugondnoki szolgálat 
finanszírozásával kapcsolatosan fogalmazódik meg igény.) 
- mivel sok az idős ember a falvakban, ezért a házi szociális gondozás és a rendszeres orvosi 
ellátás feltételeit biztosítsák,  
(- Szerintem ez önkormányzati feladat, viszont ha azt akarjuk, hogy ez állami feladat legyen, 
akkor ezt fogalmazzuk meg.) 
- ezek mellett fontos, hogy az adott közösségek hitélete fennmaradjon, lelkipásztori 
szolgálatok a templomokban működjenek, 
- fontosak a szolgáltató egységek, alapvető élelmiszerek, bolt, kocsma, esetleg étterem, 
szállás,  
(- Piacgazdaságban ez érdekes felvetés. Ha még is bele akarunk nyúlni, akkor önkormányzati 
szinten tudom elképzelni, olyan közösségi terek kialakításával, ahol ezek a szolgáltatások 
működnek mondjuk önkormányzati tulajdonban. Viszont felvetődik a kérdés, hogy az 
önkormányzatok fel akarják-e ezt vállalni, és ha igen miből teremtik meg a hozzá szükséges 
infrastruktúrát és a működtetés költségeit? Meggyőződésem, hogy ha öneltartó alapon akarjuk 
működtetni, akkor biztos a bukta, mert ahhoz a jelenleginél magasabb árszint lenne szükséges. 
Ha kistelepüléseken /500 lakos alatti/ meg van ehhez a közös akarat, akkor a megvalósítás 
feltételeinek biztosítása tekintetében meg lehet fogalmazni egy támogatási igényt az állam felé.) 
- biztosítsák a vidék megfelelő tömegközlekedési ellátottságát (vonat és busz járatok), 
- biztosítsák a vagyon- és közbiztonságot a falvakban,  
(- A vagyonbiztonság nem biztos, hogy szerencsés kifejezés. Az én értékrendem szerint ez inkább 
tulajdonosi kategória. Inkább vagyonvédelmet írnék.) 
- legyen egy gazdája a kistelepüléseknek.  
(– A demokrácia híve vagyok. Szóval inkább legyen demokratikus vezetése, a döntések 
végrehajtásáért felelős egyszemélyi vezetővel.) 
 

Az itt felsorolt javaslatok is azt tükrözik, hogy a kistelepülések számára létfontosságú, hogy az 
alapvető működésüket biztosítani tudják, valamint az ott élők is tisztes jövedelemhez jussanak. 
Csak másodlagosak, hogy fejlesztéseiket meg tudják-e valósítani. (Ezt a mondatot ebben a 
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formában én nem hagynám benne, már csak azért sem, mert a fenti pontokból nem ezt olvasom 
ki.) 
 

Fontos, hogy minden község közúton jól megközelíthető legyen, villamoshálózati ellátása 
biztosított legyen. Itt az út és a villany esetében a települések részéről elvárt igény, hogy legalább 
kétirányú megközelíthetősége legyen. Az elmúlt időszakok szélsőséges időjárási viszonyai 
indokolják, hogy ha egy község elektromos ellátása megszűnik, vagy az egyetlen bekötőút 
járhatatlanná válik, akkor egy másik irányú elektromos betáplálás és egy másik úton való 
megközelíthetőség biztosított legyen. Addig is legalább a meglévő lepusztult úthálózatot állítsák 
helyre.  
 

A XXI. század elején a kistelepülések jelentős informatikai hiányosságokkal rendelkeznek. Több 
kistelepülésen nincs mobiltelefon térerő és nincs vezetékes szélessávú internet. Az út, a villany és 
az infokommunikáció hiánya nagy mértékben akadályozza ezen települések fejlődését. Problémát 
okozhat még a szennyvízhálózat kiépítetlensége is.  
 

Az alapvető infrastruktúra és szolgáltatások hiánya veszélyezteti a kistelepülések 
fennmaradását, gátolja a közösségek fejlődését. Ezek hiánya megakadályozza a turizmus 
fejlődését, de akadályozza a vállalkozások letelepedését is.  
Semmit nem ér a szabad vállalkozási övezet, bármennyire is jó gondolat, ha a vállalkozások az 
alapvető infrastruktúra hiánya miatt működésükben korlátozva vannak. 
(– Szóval akkor az utolsó három bekezdés alapján komolyan gondoljuk, hogy „csak 
másodlagosak, hogy fejlesztéseiket meg tudják-e valósítani” a kistelepülések? Ugye akkor még 
sem!) 
 
Kérem, hogy észrevételeimet és javaslataimat fontolják meg, egészítsék ki. Amennyiben 
egyetértenek vele, hozzanak róla képviselő-testületi határozatot és azt küldjék meg a 
Miniszterelnöki Hivatalba. 
 

Komlóska, 2014 májusa 
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